

Supreme Court of Canada / Cour suprême du Canada

(Le français suit)

JUDGMENT IN APPEAL

October 16, 2020

For immediate release

OTTAWA – The Supreme Court of Canada has today deposited with the Registrar judgment in the following appeal. The [reasons for judgment](#) and the [Case in Brief](#) will be available shortly.

JUGEMENT SUR APPEL

Le 16 octobre 2020

Pour diffusion immédiate

OTTAWA – La Cour suprême du Canada a déposé aujourd’hui auprès du registraire le jugement dans l’appel suivant. Les [motifs de jugement](#) et [La cause en bref](#) seront disponibles sous peu.

38505 **Joanne Fraser, Allison Pilgrim and Colleen Fox v. Attorney General of Canada - and - Attorney General of Ontario, Attorney General of Quebec, Women’s Legal Education and Action Fund Inc., Public Service Alliance of Canada and National Police Federation (F.C.)**
2020 SCC 28 / 2020 CSC 28

Coram: Wagner C.J. and Abella, Moldaver, Karakatsanis, Côté, Brown, Rowe, Martin and Kasirer JJ.

The appeal from the judgment of the Federal Court of Appeal, Number A-206-17, 2018 FCA 223, dated December 7, 2018, heard on December 12, 2019, is allowed with costs throughout. The following declaration is issued: there has been a breach of the rights guaranteed by s. 15(1) of the *Canadian Charter of Rights and Freedoms* of full-time Royal Canadian Mounted Police members who temporarily reduced their working hours under a job-sharing agreement, based on the inability of those members to buy back full pension credit for that service. Any remedial measures taken by the government to facilitate buy-back of pension credits should be in accordance with the Court’s reasons and should have retroactive effect. Côté, Brown and Rowe JJ. dissent.

L’appel interjeté contre l’arrêt de la Cour d’appel fédérale, numéro A-206-17, 2018 CAF 223, daté du 7 décembre 2018, entendu le 12 décembre 2019, est accueilli avec dépens devant toutes les cours. Le jugement déclaratoire suivant est prononcé : il y a eu violation des droits garantis par le par. 15(1) de la *Charte canadienne des droits et libertés* aux membres à temps plein de la Gendarmerie royale du Canada qui réduisent temporairement leurs heures de travail dans le cadre d’une entente de partage de poste, du fait de l’incapacité de ces membres de racheter leur période de service à temps plein ouvrant droit à pension. Toute mesure corrective prise par le gouvernement devra être conforme aux motifs de notre Cour et devra avoir un effet rétroactif. Les juges Côté, Brown et Rowe sont dissidents.

Supreme Court of Canada / Cour suprême du Canada :

comments-commentaires@scc-csc.ca
(613) 995-4330